
10
2 3 0 2 3 6 0   پنجشنبه    پنجشنبه  44 آبان   آبان  14021402       شماره     شماره  89228922    2

نكته بازی

بعدش هم فکر کند، غنیمت است
در شرایطی که سخنان محمدحسین کنعانی زادگان در مورد وارد 
کردن یک خودروی 100 میلیارد تومانی کل ورزش ایران را به هم 
ریخت و انواع و اقســام درگیری های لفظی به وجود آمد، زیباترین 
واکنش ها را نسبت به این مسئله، حسین ماهینی نشان داد. مدافع 
راست پیشین پرسپولیس ابتدا در یک اظهارنظر کوتاه گفت: »کنعانی 
را جدی نگیرید، عقل او 18ساله است.« و بعد در مصاحبه ای بلندتر 
اعلام کرد: »کنعانی از چیزهایی که گفته پشیمان شده. او اول حرف 
می زند بعد فکر می کند.« با احترام به ماهینی، تصور می کنیم کنعانی 
حتی بعد از حرف زدن هم به چیزهایی که گفته فکر نمی کند، وگرنه 
پس از مدت کوتاهی و با توجه به بازتاب هایی که از چند مصاحبه اش 
دریافت کرده بود، لااقل به این نتیجه می رسید که سخنران خوبی 

نیست و بهتر است بیشتر سکوت کند!

منتظر باشید، تغییر می دهد!
پس لرزه های شکست ســنگین قطر برابر ایران در فینال تورنمنت 
چهارجانبه اردن همچنان ادامه دارد؛ جایی که عنابی ها نیمه دوم 
ظرف دقایق کوتاهی 4 گل دریافت کردند. این یکی از سنگین ترین 
شکست های دوران مربیگری کی روش بود که البته در این سال ها کم 
هم از این باخت ها نداشته. حالا کارشناسان قطری به صحنه آمده اند 
و از مربی پرتغالی انتقاد می کنند؛ ازجمله حسن العتیبی، پیشکسوت 
فوتبال این کشور که گفته: »کی روش سبک مشخصی دارد و آن بازی 
با سیستم دفاعی است. ما بازیکنان توانمندی در خط حمله داریم ولی 
کی روش با این سبک از آنها استفاده نمی کند. سبک او اصلا مناسب 
قطر نیست و باید سیستمش را تغییر دهد.« 40 سال است تیم های او 
همینطوری بازی می کنند، حتی رئال مادرید؛ بعد شما انتظار داری 

سبکش را در قطر عوض کند؟ حتما!

مهم، آن 10 درصد است!
مهدی تــاج، رئیس فدراســیون فوتبــال اعلام کرده ورزشــگاه 
تازه تاســیس و 15 هزار نفری شــهر زنجان 90 درصد پیشرفت 
داشته اســت. بعد از این خبر بعضی ها ایراد گرفتند که چرا چنین 
ورزشگاهی در شهری ساخته می شود که نه در لیگ برتر و نه حتی 
در دسته اول نماینده ندارد. این در حالی است که برخی شهرهای 
دارای تیم در لیگ برتر، از استادیوم استاندارد محروم هستند. خب 
البته احداث ورزشگاه در زنجان مشکلی ندارد، مشکل عدم احداث 
استادیوم در شهرهایی اســت که در رده بالای فوتبال باشگاهی 
ایران صاحب تیم هســتند. کم کاری در آن مناطق بد اســت، نه 
کاری که اینجا صورت گرفته. این وسط تنها نگرانی ما بابت همان 
10 درصدی است که از پروژه باقی مانده. گاهی این 10 درصد آخر، 

از 90 درصد اول بیشتر طول می کشد!

شروع تغییرات در کشتی
رئیس فدراسیون کشتی محسن کاوه را به عنوان مشاور ارشد 

در امور فنی تیم های ملی کشتی آزاد معرفی کرد

بعد از مسابقات جهانی صربستان انتقادها از عملکرد کادر فنی تیم 
ملی کشتی آزاد آغاز شد. علیرضا دبیر رئیس فدراسیون خودش به 
نوعی یکی از منتقدین بود و در یکی از مصاحبه هایش عنوان کرد: 
»کادر فنی باید پاسخگو باشد که چرا در اکثر کشتی های حساس 
بازنده بودیم؟« در ادامه و بعد از نشســت خبری سرمربیان آزاد و 
فرنگی کمی از شدت انتقادات کم شــد ولی کماکان بحث درباره 
کادر فنی به خصوص کمک های پژمان درســتکار مطرح بود که 

همین موضوع شائبه تغییرات در کادر فنی آزاد را تقویت کرد.
 

   دبیر آژیر خطر را شنید
علیرضا دبیر رئیس فدراســیون کشــتی که قهرمــان جهان و 
المپیک نیز هست در مراسم تجلیل از قهرمانان کشتی بسیاری از 
پیشکسوتان را که منتقد عملکرد آزادکاران در جهانی 2023بودند 
دعوت کرد تا نشــان دهد زنگ خطر جهانی را به خوبی شــنیده 
و می خواهد تیمی به مراتــب بهتر از جهانی صربســتان را روانه 
مســابقات المپیک پاریس 2024 کند. تیم ایران در حالی عنوان 
دومی را کســب کرد که اگر امتیازات تیم روسیه محاسبه می شد 
ایران در رده ســوم قرار می گرفت. همچنین کشتی گیران ایران 
بیش از 90درصد مسابقات رودررو با کشتی گیران روس و آمریکا 

را واگذار کردند.
آزادکاران تنها 50درصد از سهمیه های المپیک را توانستند کسب 
کنند. 57، 74 و 97کیلوگرم اوزانی هستند که آزادکاران در بلگراد 
موفق به کسب سهمیه المپیک نشدند و باید در مسابقات گزینشی 
برای کسب سهمیه تلاش کنند. در این 3وزن عنوان شده مسیر 
کســب ســهمیه برای وزن 57کیلوگرم به مراتب سخت تر است 
چراکه 3کشــتی گیر مطرح ایران در این وزن اصلا شرایط خوبی 
ندارند و شکست های دور از انتظاری را طی 2 سال اخیر در مقابل 
رقبا پذیرفته اند. علیرضا سرلک، میلاد والی زاده و ابراهیم خواری 
کشتی گیران مطرح ایران طی 2سال گذشته در تیم ملی بوده اند 
که به هر مســابقه برون مرزی ازجمله آسیا و جهان اعزام شده اند 

دست خالی به کشور بازگشته اند.
 

   کاوه وارد می شود
رئیس فدراسیون در حکمی محسن کاوه را به عنوان مشاور ارشد 
در امور فنی تیم های ملی کشتی آزاد معرفی کرد. البته در ادامه 
حکم کاوه آمده او همچنین به عنــوان ناظر و نماینده ویژه رئیس 
فدراسیون در تیم ملی کشتی آزاد بزرگسالان حضور خواهد داشت. 
این حکم نشان از حضور مستقیم کاوه در تمرینات تیم ملی دارد و 
به نوعی دبیر نخستین اقدامش را برای تقویت کادر فنی آزاد انجام 
داده اســت. محســن کاوه مربی باتجربه تیم ملی است که موفق 
شده طی 3سال گذشته تیم جوانان را قهرمان جهان کند. به نظر 
این شروع تغییرات در کادر فنی آزاد است و باید منتظر تغییرات 

گسترده تری در کادر فنی آزاد باشیم.

سپاهان شانس اول 
قهرمانی است

سعید دقیقی، سرمربی شمس آذر اعتقاد دارد تیمش یکی از بهترین 
تراکتورهای تاریخ را شکست داده است

 امیرحســین اعظمی|  از ســعید دقیقی 
می توان به عنوان بهترین مربی هفته ششــم 
نام برد. شمس آذر با هدایت این مربی توانست 
تراکتور را در تبریز شکســت دهد؛ آن هم 
درحالی که تیم پرمهــره تبریزی هر 4بازی 
قبلی اش را با برد پشت سر گذاشته بود. اگر 
3امتیاز از شمس آذر کم نمی شد این تیم در 
حال حاضر در رده دهم جدول قرار داشــت 
ولی دقیقی امیدوار است که خیلی زود تیمش 

از انتهای جدول جدا شود.

   کمتر کسی تصور می کرد تراکتور 
را در تبریز شکست بدهید، درست است؟

تیم ما به اذعان کارشناســان، جزو تیم های باکیفیت 
لیگ برتر است و اگر کســر امتیاز، بدشانسی و برخی 
اشــتباهات داوری نبود، الان می توانســتیم در بین 
6تیم بالای جدول باشــیم. به هر حال، سعی کردیم 
این بحران را از شــروع فصل به نوعی مدیریت کنیم 
و خدا را شکر که تراکتور را در تبریز شکست دادیم. 
این تراکتور یکی از بهترین تراکتور های تاریخ است. من 
از سقف قرارداد این باشگاه خبری ندارم ولی شما می بینید 
که چگونه هزینه کرده و چه نفراتی را در اختیار دارد. 
ســرمربی، کادر فنی و بازیکنان تراکتور نیازی به 

تعریف ندارند.

   چند غایب بــرای این بازی 
داشتید؟

بله، ما 6بازیکن مصدوم داشــتیم و کارت بازی 
علیرضا رضایی هم صادر نشد ولی خوشبختانه 
بچه ها فوتبال خوبی را به نمایش گذاشتند و حتی 
می توانستیم بیشتر از 3گل هم بزنیم. در لحظاتی 
از بازی هم فشار تیم حریف را به خوبی کنترل کردیم، 

به هر حال بازی در تبریز برای هیچ تیمی آسان نیست.

   3 امتیازی که بابت شکایت سایپا از شما کسر 
شد، دیگر برنمی گردد؟

خیر، این حکمی بود که توســط کمیته انضباطی صادر شد و 
استیناف هم تأیید کرد. البته در یک زمان مشخص می توانستیم 
به دادگاه CAS اعتراض کنیم که این کار هزینه زیادی داشت و 
باشگاه هم منصرف شد، هر چند که من معتقدم باید اعتراض خود 
را به CAS می بردیم چون 3امتیاز کم نیست. پارسال سپاهان با 

اختلاف یک امتیاز قهرمانی را از دست داد.

   قرعه شما هم طوری بوده که اکثر بازی ها را 
خارج از خانه برگزار کرده اید؟

بله، از 6بازی که انجام داده ایم 4بازی بیرون از خانه بوده و این 
هفته هم باید به اهواز برویم تا برابر فولاد قرار بگیریم؛ یعنی 7بازی 

و انجام 5مسابقه بیرون از قزوین!

   هدف شما ماندن در لیگ برتر است؟
طبیعتا هدف مهم ما با توجه به اینکه تازه امســال به لیگ برتر 

آمده ایم، همین است.

   برنامه ریزی لیگ هم صدای اعتراض خیلی از 
بازیکنان و مربیان را بلند کرده. 

ما از لحاظ فوتبال حرفه ای، خیلی از اروپا و حتی آسیا عقب 
هســتیم. همه تیم ها در بیرون از ایران برنامه خودشان را از 
ابتدا تا انتهای لیگ می دانند ولــی اینجا هر هفته همه  چیز 
تغییر می کند. آســیب این نوع برنامه ریــزی هم فقط برای 
تیم های بی بضاعت است. ما در تعطیلات و با همین وقفه ها 

6مصدوم دادیم.
 

   کدام تیم را شانس اول قهرمانی می دانید؟
با احترام به همه تیم ها، سپاهان را شانس اول قهرمانی می دانم. 
آنها تیم باکیفیتی هســتند که پارســال با یک لغزش قهرمان 
نشدند. بعد از سپاهان تیم های پرسپولیس، استقلال و تراکتور 

شانس های بعدی هستند.

به نظر 
مــن حضــور تیــم ملــی در 

تورنمنــت اردن بــد نبــود. اردن که در 

گذشــته چندبار ما را اذیــت کرده بــود و قطر هم 

تیم ضعیفی در آسیا نیســت. اگر بازی با اردن را فاکتور 

بگیریــم، باید بگویم که تیــم ملی در نوع بازی نســبت به 

گذشــته پیشــرفت کرده و ما فوتبال هجومی تری را نسبت 

بــه زمــان مربیگری کــی روش بــه نمایــش می گذاریم.

اگر در جام ملت هاتا فینال به ژاپن نخوریم می توانیم شانس 

قهرمانی داشته باشیم. اگر با عربستان، استرالیا یا کره 

روبه رو شویم، عبور از آنها سخت نیست ولی 

ژاپن خودش را جدا کرده است.


